
BRP.0002.10.2021 Protokół nr XXXV/I/2021 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 28 października 2021 r. 

Rada Powiatu Grodzisktego 
Protokół nr XXXVII/2021 

z XXXVII sesji Rady Powiatu Grodziskiego 
w dniu 28 października 2021 roku 

XXXVII sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w zdalnym trybie 
obradowania (podstawa prawna: art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (t.j. Dz. U. z 2020 r., 
poz. 1842 ze zm.). 

Udział radnych Powiatu Grodziskiego w posiedzeniu został stwierdzony przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Sławomira Kamińskiego i odnotowany na liście obecności. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że obrady Rady są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących . 

Ad. 1 Otwarcie XXXVII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

XXXVII sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1700 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 

Przewodniczący powitał zaproszonych gości oraz radnych. 

W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie XXXVII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji , Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Grodziskim za rok szkolny 

2020/2021. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia Programu współpracy Powiatu Grodziskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami na 2022 r., 

b) określenia zadań z żakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które zostaną 
przeznaczone środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przyznane Powiatowi Grodziskiemu w 2021 roku , 

c) przystąpienia Powiatu Grodziskiego do Stowarzyszenia "Metropolia Warszawa", 
d) przyjęcia "Regulaminu parkingu Starostwa Powiatu Grodziskiego", usytuowanego 

przy ul. Dalekiej 11A iN Grodzisku Mazowieckim, 
e) oddania w najem pomieszczeń w budynku przy ul. Piasta 30 w Milanówku na rzecz 

dotychczasowego najemcy, 
f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
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g) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2021 rok, 
h) rozpatrzenia skargi, 
i) rozpatrzenia skargi, 
j) rozpatrzenia skargi. 

6. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych . 
7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego, 
b) o pracy Zarządu w okresie między sesjami. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania . 
10. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11 . Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie XXXVII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

W punkcie tym głos zabrał Starosta Marek Wieżbicki. Starosta odniósł się do następujących 
spraw: 

• uzyskania informacji o kwocie ze sprzedaży biletów w powiatowej komunikacji 
autobusowej w pierwszych trzech kwartałach . Informacja została przygotowana przez 
Wydział Komunikacji i przekazana, 

• postawienia ławek na przystankach autobusowych w Grodzisku Maz. na ul. Okrężnej . 
W większości zadanie to zostało wykonane i ma być dalej realizowane. Jednakże 
w nie każdym miejscu ławka może być postawiona ze względów bezpieczeństwa , 

np. jeżeli przystanek jest usytuowany przy bardzo wąskim chodniku. 
Starosta poinformował również, że jest informacja z Warszawskiej Kolei Dojazdowej, iż w celu 
zmniejszenia zagrożen ia dla uczestników ruchu drogowego i kolejowego zlecono opracowanie 
projektu budowlanego przedłużenia peronów nr 1 i 2 w kierunku zachodnim (w Podkowie 
Leśnej) wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę. Wydłużenie peronów ma na celu 
oddalenie pociągów od jezdni i przejścia dla pieszych. W miesiącu sierpniu br. przez firmę 
projektową został złożony wniosek o uzyskanie pozwolenia na budowę do Wojewody 
Mazowieckiego. Obecnie trwa uzupełnianie dokumentów (informacja z 8 października). 
Druga sprawa dotyczy wnioskowanego urządzenia przejścia dla pieszych w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 719 w miejscowości Kolonia Jaktorów na wysokości marketu Dino i objęcia 
go sygnalizacją świetlną. Urząd Marszałkowski skierował w tej sprawie pismo do Urzędu 
Gminy w Jaktorowie z prośbą o przedstawienie szeregu informacji, jak również analizy 
celowości tego przedsięwzięcia. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Ad. 4 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Grodziskim za rok 
szkolny 2020/2021. 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Grodziskim za rok szkolny 
2020/2021 przedstawiła Naczelnik Wydziału Oświaty Anna Kowalska. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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Radny Dariusz Dąbrowski, po przedstawieniu informacji o stanie realizacji zadań oświatowych, 
zadał następujące pytania: 

• jaki był procent zaszczepionych nauczycieli w okresie pandemii? 
• czy możemy się również dowiedzieć na temat udziału młodzieży w olimpiadach i innych 

konkursach, jeżeli takowe się odbyły? 
• jakie są potrzeby inwestycyjne na przyszły rok? 
• czy zgodnie z art. 72 ust. 1 ustawy Karta Nauczyciela powiat przeznacza środki 

w budżecie dla nauczycieli emerytów i rencistów na pomoc zdrowotną? Jeżeli tak, to 
jakie to były środki? Ilu osobom taka pomoc została udzielona w roku 2020 - 2021? 

• Oprócz działalności diagnostycznej i terapeutycznej Poradnia udziela również pomocy 
nauczycielom. Ilu nauczycieli skorzystało z takiej pomocy, i jakie były formy pomocy? 

• Przeznaczamy dla szkół niepublicznych ponad 4 mln złotych w rocznym budżecie. 
W informacji zabrakło· wykazu szkół, podziału dotacji na poszczególne placówki 
oświatowe. Jakie osiągają wyniki? Jakie są koszty utrzymania ucznia? 

W związku z tym, że pytania dotyczą szczegółowych informacji statystycznych, Naczelnik 
Anna Kowalska udzieli odpowiedzi w terminie póżniejszym . 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że dnia 
25 bieżącego miesiąca na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej informacja o realizacji 
zadań oświatowych była przez Naczelnik przedstawiana i spotkała się z aprobatą członków 
Komisji. 

Innych pytań radni nie wnieśli. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że informacja o stanie realizacji 
zadań oświatowych została przyjęta. 

Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia Programu współpracy Powiatu Grodziskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz pOdmiotami na 2022 r. 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak, która poinformowała, 
że zgodnie z ustawą o działalności organizacji pożytku publicznego i wolontariacie z 2003 roku 
jednostki samorządu terytorialnego są zobowiązane do przyjęcia rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. W związku z tym na dzisiejszą sesję Zarząd 
Powiatu przygotował program współpracy na 2022 rok. W programie tym zostały określone 
cele współpracy, formy współpracy, zakres współpracy a także zasady przeznaczania środków 
z budżetu Powiatu na realizację zadań przez organizacje pozarządowe. W uchwale określone 
zostały również środki finansowe, jakie planowane są w budżecie przyszłorocznym na 
realizację zadań związanych ze współpracą z organizacjami pozarządowymi. Ponieważ 
zlecanie zadań organizacjom pozarządowym odbywa się w formie konkursów to do programu 
współpracy został załączony regulamin pracy komisji konkursowej, co istotne w pracach 
komisji konkursowej biorą udział przedstawiciele organizacji pozarządowych. Ponadto 
program współpracy został poddany konsultacjom społecznym . Żadna z organizacji 
pozarządowych nie zgłosiła uwag do programu. 

Radny Dariusz Dąbrowski zwrócił się z prośbą aby radni mogli dostać zaproszenie do wzięcia 
udziału w procedurze. 
Sekretarz Joanna Damaziak powiedziała, że za każdym razem radni będą informowani. 
Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 305/XXXV1I/21 w sprawie 
uchwalenia Programu współpracy Powiatu Grodziskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami na 2022 r. (protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 305/XXXVII/21 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Grodziskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami na 2022 r. stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu). 

b) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które zostaną 
przeznaczone środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przyznane Powiatowi Grodziskiemu w 2021 roku 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Katarzyna 
Dłuska. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i Powiatowy Urząd Pracy dokonał analizy 
środków finansowych oraz wniosków osób niepełnosprawnych o wsparcie. Z analizy wynika, 
że pozostaje niewykorzystana kwota: 

• w Urzędzie Pracy 39.200,00 zł, 
• w Powiatowym Centrum kwota 26 394,00 zł. 

Środki te proponuje się przeznaczyć na dofinansowanie do zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze oraz na likwidację barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o środki na turnusy rehabilitacyjne 
w bieżącym roku. 
Dyrektor PCPR odpowiedziała, że środki które są zaplanowane zostały w znaczącej części 
wydane. Natomiast są jeszcze środki przyznane a nie rozliczone do końca. Termin na ich 
rozliczenie jest do końca roku. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 306/XXXVII/21 w sprawie 
określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które zostaną 
przeznaczone środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przyznane Powiatowi Grodziskiemu w 2021 roku (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 306/XXXVII/21 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej, na które zostaną przeznaczone środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznane Powiatowi Grodziskiemu w 2021 roku 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

c) przystapienia Powiatu Grodziskiego do Stowarzyszenia "Metropolia Warszawa" 

-Projekt uchwały omówiła Sekretarz Joanna Damaziak. Sekretarz powiedziała m.in., że projekt 
uchwały zakłada wyrażenie zgody na przystąpienie Powiatu Grodziskiego do Stowarzyszenia 
"Metropolia Warszawa" z dniem 1 stycznia przyszłego roku. Zgodnie z projektem uchwały 
przedstawicielem Powiatu Grodziskiego w Stowarzyszeniu będzie Starosta Grodziski, który 
złoży stosowne oświadczenie, w oparciu o które Powiat Grodziski zostanie przyjęty do 
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Stowarzyszenia. Skutki finansowe uczestnictwa w Stowarzyszeniu w skali roku będą wynosiły 
ok. 20000,00 zł. Główne założenia Stowarzyszenia to integracja metropolitarna wspólnoty 
samorządowej, możliwość wymiany doświadczeń pomiędzy samorządowcami. Istotne będzie 
również wspólne negocjowanie warunków, w oparciu o które samorządy skupione wokół 
"Metropolii Warszawa" będą pozyskiwały środki, głównie z Unii Europejskiej. Ponadto 
współpraca ta może obejmować wymianę doświadczeń, jak również możliwość uzyskania 
pomocy prawnej. Do "Metropolii Warszawa" w tej chwili należy 36 gmin, z czego 4 gminy 
z obszaru powiatu grodziskiego, tj . Milanówek, Podkowa Leśna, Żabia Wola i Grodzisk 
Mazowiecki. Również Gmina Baranów i Gmina Jaktorów są zainteresowane członkostwem 
w tym Stowarzyszeniu. W poprzednim okresie programowania środków unijnych istniał taki 
instrument pOZYSkiwania środków jak zintegrowane inwestycje terytorialne, do których 
należały wyłącznie gminy. W tej chwili również do ZIT-ów będą mogły należeć powiaty. 
Gdybyśmy należeli do tego Stowarzyszenia również łatwiej by nam było ewentualnie 
pozyskiwać środki finansowe z tego instrumentu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, dlaczego teraz przystępujemy do 
Stowarzyszenia? Czy dostaliśmy zaproszeni do udziału w tym Stowarzyszeniu? Czy inicjatywa 
jest po naszej stronie abyśmy do tego Stowarzyszenia dołączyli? I ile powiatów należy do 
Stowarzyszenia? 

Odpowiadając na pytania Sekretarz Joanna Damaziak powiedziała, że w miesiącu wrześniu 
odbyło się spotkanie, na które Powiat Grodziski został zaproszony. Spotkanie odbyło się na 
terenie Grodziska Mazowieckiego. Sekretarz dodała, że nie wie, ile powiatów należy do 
Stowarzyszenia, ale brak możliwości korzystania z instrumentu jakim są zintegrowane 
inwestycje terytorialne nie był bodźcem, który inspirowałby do członkostwa w Stowarzyszeniu. 
Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że na spotkaniu wrześniowym przedstawiciel Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego powiedział, że sprawa przystąpienia do Stowarzyszenia będzie 
w najbliższym czasie procedowana. Starosta podkreślił, że korzyści, które faktycznie mogą się 
pojawić są bodźcem do przystąpienia do Stowarzyszenia. 
Radny Dariusz Dąbrowski potwierdził słowa Pani Sekretarz o płynących korzyściach 
z członkostwa w Stowarzyszeniu. 
Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Zofia Owczarek pOinformowała, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 307/XXXVII/21 w sprawie 
przystąpienia Powiatu Grodziskiego do Stowarzyszenia "Metropolia Warszawa" 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 307/XXXVII/21 w sprawie przystąpienia 
Powiatu Grodziskiego do Stowarzyszenia "Metropolia Warszawa" stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu). 

d) przyjecia "Regulaminu parkingu Starostwa Powiatu Grodziskiego" , usytuowanego 
przy ul. Dalekiej 11A w Grodzisku Mazowieckim 

Projekt uchwały przedstawił Starosta Marek Wieżbicki, który poinformował m.in., że trwają 
prace przy modernizacji budynku, Rada Powiatu przeznaczyła środki finansów na budowę 
parkingu. I aby ten parking funkcjonował prawidłowo, tj., aby w przede wszystkim mogli 
parkować interesanci, pracownicy - Zarząd Powiatu przygotował projekt regulaminu parkingu. 
Jedną z bardziej istotnych kwestii jest wprowadzenie opłaty, która byłaby uiszczana przez 
osoby, które skorzystają z tego parkingu w sposób nieuprawniony, czyli nie mają sprawy do 
załatwienia w Starostwie, Urzędzie Pracy czy w Inspektoracie Nadzoru Budowlanego a wjadą 
na ten parking. Ta opłata została zaproponowana w wysokości 50 zł. Osoba, która będzie 
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chciała wjechać na parking uruchamia przycisk, otwiera się szlaban. W momencie, kiedy 
załatwi sprawę otrzyma żeton i ten żeton przy bramce wyjazdowej wrzu.ci do automatu 
i zostanie otwarty szlaban. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, dlaczego po godzinach urzędowania 
parking ma być zamknięty? 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że na tę chwilę rzeczywiście jest takie założenie, 
że parking poza godzinami pracy Urzędu byłby nieczynny, aczkolwiek jest to sprawa otwarta 
i do rozważenia. Natomiast jest sytuacja taka, że osoba, która postawi w godzinach 
popołudniowych, np. o godz. 18.00 samochód i jest mieszkańcem bloku i nie wyprowadzi go 
do godz. 8.00 rano to miejsce będzie blokowane. Do tego tematu będzie można powrócić po 
wybudowaniu parkingu z prawdziwego zdarzenia. 
Radny Dariusz Dąbrowski, zapytał czy jest możliwość , żeby radni otrzymali żetony w związku 
z przyjazdami na posiedzenia Komisji czy Rady? Czy parking będzie ubezpieczony i w jakim 
zakresie będzie chroniony interes mieszkańców i Powiatu w kontekście wandalizmu? 
Starosta odpowiedział, że nie dopuszcza kwestii, żeby radny nie mógł zaparkować. Radni 
otrzymają karty parkingowe. Odnosząc się do sprawy ubezpieczenia Starosta powiedział, 
iż z regulaminu wynika, że interes Powiatu nie powinien być nadszarpnięty. Tym bardziej, 
że przewidujemy objęcie miejsc parkingowych dozorem kamer przemysłowych . 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Zofia Owczarek poinformowała, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 308/XXXV11/21 w sprawie przyjęcia 
"Regulaminu parkingu Starostwa Powiatu Grodziskiego", usytuowanego przy 
ul. Dalekiej 11A w Grodzisku Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego . protokołu. Uchwała 
nr 308/XXXVII/21 w sprawie przyjęcia "Regulaminu parkingu Starostwa Powiatu 
Grodziskiego", usytuowanego przy ul. Dalekiej 11A w Grodzisku Mazowieckim stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

e) oddania w najem pomieszczeń w budynku przy ul. Piasta 30 w Milanówku na rzecz 
dotychczasowego najemcy 

Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że Powiat Grodziski posiada nieruchomość 
w Milanówku przy ul. Piasta 30. Znajduje się tam budynek użyteczności publicznej, w którym 
funkcjonuje kilka podmiotów medycznych. Jednym z nich jest Centrum Medyczne im. Jana 
Kazimierz Nowaka s.c. Podmiot ten świadczy usługi z zakresu neurologii. Z końcem tego roku 
kończy się umowa najmu, dlatego też został przygotowany projekt uchwały w sprawie oddania 
w najem pomieszczeń. Firma wywiązuje się ze swoich zobowiązań w stosunku do Powiatu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 309/XXXV1I/21 w sprawie 
oddania w najem pomieszczeń w budynku przy ul. Piasta 30 w Milanówku na rzecz 
dotychczasowego najemcy (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 309/XXXV11/21 w sprawie oddania w najem pomieszczeń w budynku przy ul. Piasta 30 
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w Milanówku na rzecz dotychczasowego najemcy stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu). 

f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Szadkowska. W załącznik nr 1 Skarbnik zgłosiła 
kilka autopoprawek. Są to zmiany dotyczące planu finansowego Powiatowego Zarządu Dróg. 
Przesuwane są środki z wydatków inwestycyjnych na zakupy inwestycyjne w wysokości 
152260,00 zł . Wprowadzone zostaje również nowe zadanie na kwotę 10 000,00 zł polegające 
na poprawie bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejściu dla pieszych w Osowcu na 
ul. Mazowieckiej. Wprowadzono również 13 000,00 zł jako wydatki na zakup i montaż 
kompensatora mocy biernej dla Technikum w Zespole Szkół Technicznych i Licealnych 
oraz środki na sfinansowanie zajęć wspomagających uczniów w opanowaniu i utrwalaniu 
wiadomości i umiejętności z wybranych obowiązkowych zajęć edukacyjnych z zakresu 
kształcenia ogólnego oraz zajęć z języka mniejszości narodowej, języka mniejszości etnicznej 
i języka regionalnego. 
Po stronie zmniejszeń wydatków znajdują się przesunięcia w ramach wydatków Powiatowego 
Zarządu Dróg. Kwota 152260,00 zł . Ponadto w rodzinach zastępczych zostały zmniejszone 
wydatki na łączną kwotę 114450,00 zł. 
Po wprowadzeniu tych autopoprawek wydatki i dochody kształtują się następująco: 

.• dochody ogółem: 131 429895,66 zł, 
• wydatki ogółem : 148823 193,61 zł. 

Wynik budżetu jest deficytowy i wynosi 17393297,95 zł. 
W załączniku nr 2 - wykaz przedsięwzięć do WPF dodano dwa nowe przedsięwzięcia 
polegające na: 

• rozbudowie skrzyżowania dróg powiatowych nr 1520 i 1521 wraz z drogą gminną w 
miejscowości Skuły , 

• poprawie bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejściu dla pieszych w Osowcu na 
ul. Mazowieckiej . 

Ponadto dokonano zmian w trzech przedsięwzięciach: 
• remont pomieszczeń w budynku przy ul. Dalekiej 11 a na siedzibę Starostwa poprzez 

wydłużenie okresu realizacji zadania, 
• poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejściu dla pieszych w Grodzisku 

Maz. ul. 3 Maja poprzez zwiększenie limitu wydatków w roku 2022, 
• poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejściu dla pieszych w Milanówku na 

ul. Kościuszki poprzez zwiększenie limitu wydatków w roku 2022. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 310/XXXVII/21 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu~ Uchwała nr 310/XXXVII/21 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

g) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2021 rok 

Omawiając projekt uchwały Skarbnik Ewa Szadkowska zwróciła się z prośbą o naniesienie 
autopoprawek, tj. po stronie wydatki zwiększenie : 

• 10000,00 zł wydatki na realizację zadania polegającego na poprawie bezpieczeństwa 
ruchu drogowego na przejściu dla pieszych w miejscowości Osowiec ul. Mazowiecka, 
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• 152260,00 zł wydatki na zakup malowarki do oznakowania poziomego dla PZD w 
Grodzisku Maz., 

• 13000,00 zł wydatki na zakup i montaż kompensatora mocy biernej w Zespole Szkół 
Technicznych i Licealnych w Grodzisku Maz., 

• wprowadzone również zostały na łączną kwotę 79 450,00 zł wydatki na sfinansowanie 
zajęć wspomagających uczniów w opanowaniu i utrwalaniu wiadomości i umiejętności 
z wybranych obowiązkowych zajęć edukacyjnych z zakresu kształcenia ogólnego oraz 
zajęć z języka mniejszości narodowej, języka mniejszości etnicznej i języka 
regionalnego. 

W pozycji wydatki zmniejszenie autopoprawki są następujące: 
• 85830,00 zł zmniejszenie wydatków na realizację remontu drogi Żelechów - Kaleń , 
• 66430,00 zł zmniejszenie wydatków na przebudowę i budowę chodnika w m. 

Książenice - Marynin, 
• w rodzinach zastępczych zostały zmniejszone wydatki na łączną kwotę 114450,00 zł. 

Następnie Skarbnik omówiła najważniejsze zmiany (oprócz autopoprawek) w uchwale 
budżetowej, w tym m.in.: 

DOCHODY ZWIĘKSZENIE: 

300 000,00 - dotacja Gminy Jaktorów na wykonanie wzmocnienia nawierzchni drogi 
powiatowej ul. Skokowskiego w Jaktorowie, 

103 304,00 - dochody z tytułu dotacji celowej na realizację zadań w ramach Rządowego 
Programu "Aktywna Tablica"', zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego, 

200 000,00 - dotacja Gminy Jaktorów dla Szpitala Zachodniego, 
50000,00 . dotacja Gminy Jaktorów dla Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

DOCHODY ZMNIEJSZENIE: 

350366,07 - zmniejszenie dotacji na obsługę w 2021 r. powiatowych przewozów 
pasażerskich użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych 
obsługujących Gminę Grodzisk Mazowiecki. 

WYDATKI ZWIĘKSZENIE: 

129 130,00 - kwota dla jednostek Powiatu na realizację zadań w ramach Rządowego 
Programu "Aktywna tablica" , 

65 000,00 - Zespół Szkół Nr 2 w Milanówku - zwiększenie wydatków na uzupełnienie 
brakujących środków, 

304414,00 - Kwota dla szkół niepublicznych jako realizacja zadań wymagających 
stosowania specjalnej organizacji nauki i kwota 116000,00 zł, 

35 000,00 zwiększenie wydatków w Niepublicznej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
"HUŚTAWKA GRODZISK". 

WYDATKI ZMNIEJSZENIE: 

130000,00 Zespół Szkół Technicznych i Licealnych Nr 2 w Grodzisku Maz. - zmniejszenie 
wydatków w związku z powstałymi oszczędnościami wynikającymi 
z niewypłaconych świadczeń kompensacyjnych. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych 
Małgorzata Sędzińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
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Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 311/XXXVII/21 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2021 rok (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 311/XXXVII/21 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 
Grodziskiego na 2021 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

h) rozpatrzenia skargi 

Skargę omówiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta Pokropek. 
Przewodnicząca poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 
20 października 2021 r. zapoznała się ze skargą dotyczącą działalności i zadań Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Grodzisku Mazowieckim. W myśl art. 229 pkt 3 KPA Rada Powiatu nie 
jest adresatem tej skargi. W związku z tym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła 
zarekomendować Radzie Powiatu uznanie się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi 
i przekazanie skargi Radzie Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 312/XXXVII/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 312/XXXVII/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

i) rozpatrzenia skargi 

Skargę omówiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta Pokropek. 
Przewodnicząca poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 20 października 2021 r. Komisja 
zapoznała się ze skargą zawierającą zarzuty, które pokrywają się z zarzutami zawartymi 
w skardze z 1 czerwca 2021 r. Skarga ta była przedmiotem uchwały nr 291/XXXIV/21 Rady 
Powiatu Grodziskiego i została wówczas uznana za bezzasadną. Zgodnie z art. 239 KPA 
w przypadku, gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną 
i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez 
wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje 
poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego. Mając powyższe na uwadze Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, wobec 
niewskazania przez skarżącego nowych okoliczności, proponuje Radzie Powiatu podtrzymać 
stanowisko zawarte w uchwale nr 291 z dnia 26 sierpnia 2021 r. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 313/XXXVII/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 313/XXXVII/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

j) rozpatrzenia skargi 

Skargę omówiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta Pokropek. 
Przewodnicząca poinformowała, m.in., że na posiedzeniu w dniu 20 października 2021 r. 
Komisja zapoznała się ze skargą i ustaliła, że skarżący zarzuca niezgłoszenie odpowiednim 
instytucjom publicznym niepożądanego odczynu poszczepiennego, który wystąpił u matki 
skarżącego po przyjęciu pierwszej dawki szczepionki przeciw COVID-19, jak również ponawia 
zarzuty zawarte w skardze z dnia 1 czerwca 2021 r., która została przez Radę Powiatu 
Grodziskiego uznana za bezzasadną, i nie wskazuje w tej części nowych okoliczności. Komisja 
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stwierdziła, że obowiązek powiadamiania w sprawie niepożądanego odczynu 
poszczepiennego nie należy do Dyrektora Domu Pomocy Społecznej, dlatego też Komisja 
w tym zakresie proponuje Radzie Powiatu Grodziskiego uznać skargę za bezzasadną. 
Natomiast jeśli chodzi o zarzuty dotyczące niewłaściwej opieki, to ta sprawa była wcześniej 
rozpatrywana w skardze z 1 czerwca i została uznana przez Radę Powiatu za bezzasadną. 

Radni nie wnieśli pytań ani uwag. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 314/XXXVII/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 314/XXXV11/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu). 

Ad. 6 Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński przedstawił informację nt. analizy oświadczeń 
majątkowych radnych Powiatu Grodziskiego. Wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe 
w ustawowym terminie. Wszystkie oświadczenia zostały przekazane do Urzędu Skarbowego 
w Grodzisku Mazowieckim. Oświadczenie Starosty oraz Przewodniczącego Rady zostało 
złożone Wojewodzie Mazowieckiemu. Naczelnik Urzędu Skarbowego poinformował, 
że w oświadczeniach nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Starosta Marek Wieżbicki przedstawił informację nt. analizy oświadczeń pracowników. 
Starosta poinformował m.in., iż obowiązek składania oświadczeń majątkowych wynika 
z art. 25c ust. 5 ustawy o samorządzie powiatowym i dotyczy on członków zarządu powiatu, 
sekretarza, skarbnika, kierowników jednostek organizacyjnych, oraz osób wydających decyzje 
administracyjne z upoważnienia Starosty. Na przestrzeni roku obowiązek złożenia 
oświadczenia majątkowego dotyczył 53 osób. Dwie osoby złożyły oświadczenia majątkowe po 
ustawowym terminie. Pozostałe oświadczenia majątkowe złożono w ustawowym terminie. 
Kolejna grupa osób to osoby, które złożyły oświadczenie w związku z ustaniem zatrudnienia . 
Dotyczyło to czterech osób, trzy złożyły oświadczenia w terminie, jedna osoba po terminie. 
Kolejna grupa osób to są osoby, które rozpoczęły zatrudnienie na stanowiskach 
kierowniczych . Sprawa dotyczyła czterech osób. Osoby te złożyły oświadczenia w terminie. 
W związku z zakończeniem pełnienia funkcji członka Zarządu jedna osoba złożyła 
oświadczenie. Oświadczenie zostało złożone w terminie. Następnie Starosta poinformował 
o wynikach analizy oświadczeń majątkowych. W 19 przypadkach Starosta stwierdził drobne 
nieprawidłowości. 

Ad. 7 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

b) o pracy Zarządu w okresie między sesjami 
Informacje przedstawił Starosta Marek Wieżbicki, a z zakresu spraw finansowych - Skarbnik 
Ewa Szadkowska. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o petycję w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Powiatu. 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że sprawa petycji trafiła do komisji branżowej. 
Następnie Starosta odniósł się do działalności Młodzieżowej Rady w Baranowie i dodał, 
że jeżeli w Powiecie Grodziskim powstałaby taka Rada to Starosta powołałby pełnomocnika 
do spraw tej Rady. 

Informacje stanowią załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
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a) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego 
Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że podczas sesji w ubiegłym miesiącu podjętych 
zostało 8 uchwał. Wszystkie te uchwały zostały przekazane do Nadzoru Prawnego Wojewody 
Mazowieckiego, a uchwały dotyczące spraw finansowych dodatkowo do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Do Starostwa zostało skierowane od służb Wojewody pytanie dot. uchwały 
w sprawie zmiany kategorii drogi. Na pytanie zastała udzielona odpowiedź . 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta Pokropek poinformowała, 
że Komisja sprawą petycji zajmie się na listopadowym posiedzeniu . 

Ad. 8 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński przekazał do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji trzy 
skargi oraz dwa wnioski osoby, która złożyła poprzednie skargi. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania. 

Radni nie wnieśli interpelacji i zapytań . 

Ad. 10 Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

Radni bez uwag przyjęli protokół z XXXVI sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu . 

Ad. 11 Sprawy różne i wolne wnioski. 

Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że w ostatni poniedziałek Zgromadzenie Związku 
Powiatowo-Gminnego "Grodziskie Przewozy Autobusowe" podjęło uchwałę, w której zmieniło 
statut Związku. Zmiana polega na tym, że do statutu wpisano na wniosek Powiatu 
Pruszkowskiego tę jednostkę samorządu powiatowego. Procedura jest taka , że zgodnie z art. 
31 ust. 4 statutu Związku - Rada Powiatu i wszystkie Rady Gmin, które należą do tego Związku 
mogą w formie uchwały wnieść sprzeciw w stosunku do uchwały zmieniającej. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński odnosząc się do wypowiedzi Starosty powiedział, 
że będzie wyrazicielem woli większości i oczywiście jesteśmy za przyjęciem tego statutu. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał o komunikację autobusową powiatową oraz skierował 
pytanie do Przewodniczącego Komisji Promocji o informację nt. komunikacji w powiecie. Czy 
tą informacją mógłby się podzielić, co zostało ewentualnie przedstawione, o czym była 

rozmowa, czy coś zostało uzgodnione? 
Ponadto radny poruszył kwestie związane z organizacją transportu publicznego z Gminą 
Baranów do Żyrardowa oraz trasą: Baranów - Holendry Baranowskie - Grądy - Henryszew -
Międzyborów. 

Radny zapytał Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej czy ostatni protokół z posiedzenia Komisji 
został skierowany do Starosty? 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odpowiedział, że dzisiaj nad tym pracowała. 
Radny Krzysztof Sankiewicz nawiązał do kwestii komunikacji - widoczności zwłaszcza 

wieczorami. Zaproponował rozważenie możliwości wmontowania w asfalt przy przejściach dla 
pieszych małych lampek. 
Do sprawy bezpieczeństwa na drogach oraz transportu w Gm. Baranów odniósł się Starosta 
Marek Wieżbicki. 
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przy każdej okazji, kiedy będą modernizowane przeJscla dla pieszych możliwość 

zainstalowania tych urządzeń będzie brana pod uwagę. 
Starosta poinformował, że na parking przy Szpitalu od godz. 18.00 do godz. 6.00 można 
wjechać bez wnoszenia opłat. 
Radny Aleksander Krzemiński odniósł się do wypowiedzi radnego Dariusza Dąbrowskiego 
dotyczącej organizacji transportu w m. Baranów, Holendry, Grądy. 

Ad. 12 Zamknięcie XXXVII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1910 

zamknął XXXVII sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

protokołowała: 
Ewa Tatarek 

JJ: 
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